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Čas plynie ako vo-
da, sme zase o kúštik 
starší, čosi múdrejší, 
mnohým sa nám 
vo vlasoch objavila 
ďalšia šedina. Mnohí 
nás opustili a v iných 
rodinách zas pribudli 
malé bábätká, škre-
kľúni, tie najkrajšie 
dary v podobe 
nového života. Už to 
budú 4 roky, čo sme 
prišli k urnám a zvo-
lili si vedenie obce. Áno, naozaj už sú to 4 roky, až 
sa tomu veriť nechce, ako to rýchlo ubehlo. Aj dňa 
29. októbra tohto roka budeme môcť prísť opäť 
k urnám a vybrať si svoje budúce vedenie obce. 
Tieto voľby však budú o čosi náročnejšie. Okrem 
starostu a poslancov obecného zastupiteľstva v obci 
sa prvýkrát v histórii komunálne voľby spájajú so 
župnými voľbami a budeme si môcť voliť aj predse-
du VÚC a poslancov do VÚC.

Tak ako doma v závere každého roka spomína-
me na to, čo sme urobili, prípadne nestihli, aj my 
na obci bilancujeme, aké tieto 4 roky boli. Dovoľte 
mi preto, aby som sa aj ja, z pohľadu starostu, 
obzrel za tým všetkým, čo sa v Krajnom udialo. Len 
pár mesiacov po mojom nástupe do funkcie staros-
tu nás prekvapila naozaj ničím a nikým neočakáva-
ná Korona. Slovo COVID sme dovtedy nepočuli, 
ale teraz ho už pozná asi každý. Bolo to niečo, čo 
nás nepríjemne prenasleduje až doteraz. Čo všetko 
sme museli na obci vykonať, čo všetko zabezpečiť, 
asi sami najlepšie viete všetci. Zo začiatku sme sa 
stretali na testovaniach, ktoré, ako inak, zabezpečo-
vala obec, neskôr na očkovaní, ktoré tiež zabezpe-
čovala pre záujemcov obec. Ešte doteraz to máme 
všetci v živých spomienkach. Skafandre bielej 
farby a v nich oblečení zdravotníci, my, testovaní, 
vonku v rade v rozpravách o tom, ako hlboko nám 
dnes zájde sestrička do nosa pri odoberaní vzorky. 
Následne prišla možnosť očkovania, zvoniace 
telefóny na obecnom úrade, zoznamy očkovaných, 
prvá dávka očkovania, neskôr druhá posilňujúca, či 
dokonca tretia dávka. To všetko sme absolvovali. 
Organizácia, technické či materiálne zabezpečenie, 
to všetko bolo na pleciach obce.

Obec však aj napriek tomu musela fungovať, 
nemohli sme prestať poskytovať služby občanom, 
musela fungovať samospráva, museli sa napr. 

vyvážať smeti, pre-
vádzkovať vodovod, 
ČOV a pod. Aj 
napriek tomu, že 
sa obmedzila výuč-
ba, deti sa museli 
vzdelávať dištančne. 
Bol to záber na nás 
všetkých a žiaden 
predchádzajúci 
starosta sa s ničím 
podobným doteraz 
nestretol. S Vašou 
pomocou a Vašim 

porozumením, vážení spoluobčania, sme to však 
zvládli. Bez Vás a bez Vášho pochopenia by som to 
ani ja, ako starosta, nedal. Keď sme si už mysleli, že 
život sa pomaličky dostáva do normálu, ako blesk 
z jasného neba nás zasiahla druhá rana – energe-
tická kríza, ktorej následky ešte len prídu a určite 
postihnú nielen samosprávu, ale každého jedného 
z nás. Ako starostovia sme už v závere minulého 
roka boli upozorňovaní na možné problémy, ktoré 
môžu prísť a skutočne aj prišli. Už v januári tohto 
roka (ešte pred vojenskými problémami na východe 
Ukrajiny) sa začala postupne zdvíhať cena plynu pre 
neregulované subjekty, medzi ktoré zaraďujeme aj 
obce. Pre našu obec bol nárast zálohových platieb 
od začiatku tohto roka viac ako dvojnásobný. 
Zálohové mesačné platby za dodávku zemného 
plynu sa zvýšili z cca 1 900 € na 4 100 €. Pre mno-
hé, najmä výrobné podniky, bol tento nárast taký 
neúnosný, že už svoje brány zatvorili a s výrobou 
skončili. Aj my v obci sme museli hľadať rezervy, 
z čoho tieto zvýšené faktúry uhradíme. Len cena 
pohonných hmôt sa v priebehu krátkej doby vyšpl-
hala z priemeru 1 € na súčasných 1,85 €/l nafty a to 
všade v Európe. Aj tu sme hľadali rezervy, z čoho 
na obci tieto výdaje uhradiť. Druhá veľmi dôležitá 
otázka je cena elektrickej energie. Musíme si uve-
domiť, že obec nielen svieti pouličným osvetlením 
alebo kúri vo svojich budovách, ale najväčšie polož-
ky elektrickej energie idú na prevádzku vodovodu 
a kanalizácie. Zmluva na dodávku elektrickej ener-
gie, ktorú som, ako starosta obce, uzatvoril pred 2 
rokmi, nám konči 31. 10. 2022. Cena elektrickej 
energie bola vtedy cca 0,086 €/Kwh, v súčasnosti 
sa cena elektrickej energie pohybuje na úrovni 
približne 800 – 900.- € za MGwh, čo je nárast pri-
bližne o 10-násobok. Dobre čítate, krát 10. Každá 
jedna kvapka vody, ktorá pritečie do obce, musí 
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prejsť najskôr čerpadlami, ktoré elektrickú energiu 
míňajú. V prípade predpokladaného nárastu cien 
elektrickej energie začne byť dodávka pitnej vody do 
vodovodov stratová a bude ju musieť obec dotovať. 
Nakoľko ceny vodného a stočného sú regulované 
úradom pre reguláciu sieťových odvetví (ÚRSO) 
a my ako prevádzkovateľ vodovodov nemôžeme 
svojvoľne upravovať (a ani nechceme zdvíhať) ceny 
za jej dodávku alebo čistenie. Okrem iných veci 
aj s týmto sa bude musieť starosta a nové vedenie 
obce popasovať.

Predchádzajúce štyri roky boli zložité, ale tie, čo 
stoja pred nami, budú určite ešte komplikovanejšie.

I napriek všetkým nástrahám, ktoré pred nás 
život postavil, sme v obci nezaháľali.

Ako jedno z prvých rozhodnutí, ktoré som 
ako starosta prijal, bolo aspoň čiastočne obnoviť 
strojový park. Obec sa stala vlastníkom nového 
traktora Zetor Proxima 110 Cl, ktorý môžete stretať 
na dedinských cestách nielen v zimnom období. 
Verím, že tento nový stroj bude obci slúžiť ešte dlhé 
roky. Zbavili sme sa starého autobusu a nahradili 
ho modernejšou Karosou. Stála pred nami otázka, 
či ísť opäť do autobusu, lebo vlastniť a prevádzkovať 
ho nie je ani lacné a ani jednoduché. V súčasnosti 
môžem konštatovať, že nie je týždňa, kedy by 
sme ho nevyužívali a v rámci nášho okresu sme, 
spolu s mestom Myjava, jedinou samosprávou 
poskytujúcou takúto dopravnú službu. Zbavili sme 
sa starých motorových vozidiel (lada Niva, stará 
zelená Octavia, či pohrebný voz TAZ-1202) a na-
hradili ich inými vozidlami, ktoré boli našej obci 
bezodplatne darované z ústredných orgánov štátnej 
správy. Odborný lesný hospodár u nás využíva 
nové motorové vozidlo Dacia – Duster 4x4, ktoré 
sme nadobudli prostredníctvom spol. SLV. A v ne-
poslednom rade nesmieme zabudnúť na 2 nové 
hasičské motorové vozidlá Iveco – Dailly, ktoré 
pribudli v garážach našich dobrovoľných hasičov. 
Toto mi dodnes zazlievajú kolegovia starostovia, 
ako si to dokázal vybaviť, my sme nedostali ani 
jedno a Vy do Krajného hneď 2 nové autá? Verím, 
že budú slúžiť svojmu účelu aspoň tak dlho ako 
voľakedajšie staručké Avie. Taktiež sme zakúpili 
vysokozdvižnú plošinu, ktorá slúži nielen obci, ale 
využívame ju aj na podnikateľské aktivity. Obec 
na úpravu krajníc a svahov ciest zakúpila výsuvný 
bočný mulčovač, bez ktorého sa pri takom veľkom 
množstve miestnych komunikácií nezaobídeme. 
Rozpočet v roku 2019/2020 nám dovolil vyčleniť 
peniaze na položenie nového viacvrstvového asfaltu 
na skutočne poriadne poškodenú miestnu komu-
nikáciu v Matejovci v dĺžke cca 300 m, čo ocenia 
najmä obyvatelia tejto miestnej časti.

Pustili sme sa do neľahkej úlohy, dlho diskuto-
vaných chodníkov. V dvoch etapách sme dokončili 
chodník v centrálnej časti obce. Aký je, ako sa Vám 
po ňom chodí, môžete posúdiť vy sami pri jeho 
každodennom využívaní. Osobne ma mrzí, že sa 
problém chodníka nevyriešil už v dávnejšej minu-
losti, keď ešte ceny najmä stavebných materiálov 
boli iné, nižšie. Chodník už mal byť v obci dávno 
hotový. Keby sa v každom volebnom období urobila 
len jeho časť, teraz sme sa už mohli venovať niečo-
mu úplne inému, budovať iné veci v prospech obce. 
Čo sa týka technického prevedenia od zhotoviteľa 
diela f. Profitstav Krajné, považujem ho za perfekt-
ne a profesionálne odvedenú prácu. Každá jedna 
priehlbina na ceste je vyspádovaná a doplnená 
odvodňovacími cestnými žľabmi (už žiadne mláky 
na ceste). Verím, že aj toto dielo bude dlhé, dlhé 
roky slúžiť ako občanom, tak aj návštevníkom našej 
obce.

Prvý rok po mojom nástupe na úrad obec Krajné 
odišla zo spoločnej stavebnej úradovne na Myjave. 
Rozhodnutie, ktoré som prijal, bolo dlhodobé a ver-
te mi, že som ho starostlivo a ozaj poctivo zvažoval. 
Ani jeden stavebník v obci Krajné nemusí už chodiť 
vybavovať veci súvisiace s konaním podľa zákona 
o územnom plánovaní a stavebnom rozvoji na 
Myjavu, ale každý štvrtok si ich dokáže vybaviť u nás 
na obci. I napriek nie práve najšťastnejšej prvej 
personálnej voľbe pracovníka, ktorý v minulosti 
úrad na obci vykonával, v súčasnosti úrad funguje 
perfektne, zákonné stavebné lehoty sú dodržiavané 
a stavebná profesionálka telom aj dušou, p. Slávka 
Majtasová, každému, kto za ňou príde, rada poradí 
či pomôže. Aj v tomto prípade slušnosť zvíťazila nad 
aroganciou.

Keď som nastúpil ako starosta na úrad, každé 
ráno som chodil okolo našej školy a vídaval som, 
aké komplikované dopravno-bezpečnostné situácie 
vznikali na križovatke pod školou, hovoril som si 
„do prčic“, ten starý šenk nám tu len zavadzia, 
nič tu nie je vidieť, bolo by dobré zbúrať ho a ho-
tovo. Nakoľko majiteľ bol naklonený odpredaju, 
nezaváhal som ani na minútu a povedal som 
si – aj keď si na to požičiame – toto musí obec 
kúpiť. A výsledok? Budova zlikvidovaná, križovatka 
sprehľadnená a na starý šenk spomíname už len 
v humorných situáciách. Áno, museli sme si ako 
na neplánovanú investičnú akciu – kúpu naozaj 
požičať, ale zvládneme to, v septembri 2023 bude 
posledná splátka úveru. Som rád, že pôvodný ma-
jiteľ aj napriek tomu, že mal ponuky od rôznych, aj 
domácich podnikateľov na komerčné využitie tohto 
pozemku, vypočul moje prosby a odpredal celý 
pozemok obci.
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Vždy som sa ako starosta snažil nadväzovať dob-
ré pracovno-priateľské vzťahy. Nie je tomu inak ani 
v štátnej inštitúcii Povodie Váhu. Keď so tam prišiel 
ako starosta prvýkrát, odpoveď bola: nemáme, 
nedá sa, nie sú ľudia, chýba technika. Pozval som 
slušne vtedajšieho p. riaditeľa k nám do Krajného. 
A predstavte si, on prišiel a zobral so sebou aj 
správcu toku. Keď som im ukázal dôvod, prečo 
okrem iného bola v minulosti v Krajnom povodeň, 
obaja svorne skonštatovali, že to nebude problém, 
to vieme vyriešiť. V miestnej časti Podvrch, v lome-
ní koryta potoka, stál náhonový múr na voľakedajší 
vodný mlyn. Po týždni prác bolo koryto potoka 
upravené, múr je už minulosťou. Odvtedy, hoci už 
viackrát hrozila kritická situácia s vyliatím potoka 
v Krajnom, sa to určite aj vďaka tejto úprave koryta 
nestalo. Stačí tak málo, vedieť a hlavne chcieť.

Určite každý z Vás pozná to známe prirovnanie, 
človeka poznáš po reči a kultúru národa podľa 
toalety. Nuž v minulosti, keď k nám do Krajného 
zavítali nejakí návštevníci a potrebovali by si ísť 
naozaj uľaviť od bežnej ľudskej potreby, asi by sme 
sa hanbili. Keď som po nástupe do funkcie starostu 
uvidel neutešený technický stav nášho verejného 
WC, padlo moje rázne rozhodnutie. Toto musíme 
zrekonštruovať. Aj napriek množstvu práce na 
úseku technických služieb sme sa rozhodli tieto 
drobné stavebné práce vykonať sami, vo vlastnej 
réžii. Osadili sme kanalizačnú šachtu, napojili ju 
na hlavnú kanalizačnú vetvu a vnútrajšok vrátane 
všetkých rozvodov a sanity sme kompletne zrekon-
štruovali. Trvalo to možno trocha dlhšie, ako keby 
to robila dodávateľská firma, ale ušetrili sme. Aj 
pracovníci z úseku technických služieb môžu byť na 
seba naozaj pyšní, zvládli to na výbornú. Znova si 
kladiem tú istú otázku, prečo sme toto nespravili už 
dávno, na čo sme čakali?

Nielen na pamiatku zosnulých, ale aj pri rôznych 
významných cirkevných sviatkoch bol problém 
s parkovaním pri našom evanjelickom kostole. 
Rozhodli sme sa preto vybudovať v tejto časti 
parkovisko. Čo sa týka technického riešenia, veľa 
možností nebolo. Rozšírili sme preto existujúcu 
miestnu komunikáciu a využili betónové kocky 
z rekonštrukcie chodníka, ktoré neboli poškodené 
a vybudovali toto miesto na parkovanie. Možno si 
poviete: „Nič moc.“ Ale pod tým parkoviskom je 
umiestnená kanalizačná rúra, ktorou sme predĺžili 
hlavnú kanalizačnú stoku o viac ako 130 m. Účelom 
je možné budúce odkanalizovanie Domu smútku, 
resp. výstavba jednoduchých toaliet pri kostole, 
ktorú máme v pláne určite v budúcnosti urobiť. 
Znova opakujem, aj toto sme urobili svojpomocne, 
aj na tomto majú zásluhy naši pracovnici úseku TS.

Podarilo sa nám získať peniaze z grantov a pod-
pôr. Vymenili sme okná na vrchnej časti hasičskej 
zbrojnice v obci, zrekonštruovali sme z dotácie 
hrob neznámeho vojaka, ako aj hroby padlých 
vojakov v druhej svetovej vojne na našom cintoríne. 
I napriek tomu, že to nevidíte, z dotácie sme napr. 
nakúpili nové knihy do našej miestnej knižnice. 
Vymenili sme okná v „Dada dekor“ a v obecnej 
knižnici, zabezpečili sme montáž a osadenie doručo-
vacích boxov pri obecnom úrade. V tomto voleb-
nom období sme sa snažili podporovať, organizovať 
aj kultúrne a osvetové akcie v obci. Každoročne 
hran(v)é leto, stavanie májov v obci, maškarný ples, 
jánske ohne, hasičské či futbalové zápasy, strelecké 
preteky, či stretnutia a výlety dôchodcov. Mnohí si 
určite spomeniete na prekrásne hudobno-poetické 
pásmo Pocta Štefánikovi, ktoré sme zorganizovali 
v spolupráci so štátnou operou v Banskej Bystrici, 
či koncert „Našiel som v šírom poli“ s Božidarou 
Turzonovovou, ktoré sa uskutočnili v našom 
Evanjelickom chráme.

Nedá mi ešte nespomenúť, že v roku 2021 
prebiehalo sčítanie obyvateľov, domov a bytov, čo 
bola pre obec veľká zaťažkávacia skúška a mohli ste 
sa buď s nami alebo so sčítacími komisármi stretnúť 
aj u Vás v domácnosti.

Zriadili sme službu „Hlásnik“ na zasielanie sms 
správ. Touto formou môže obec občanom zasielať 
informácie, ktoré sú hlásené v obecnom rozhlase.

V miestnej časti Matejovec sme spolu s občian-
skym združením „Náš Matejovec“ zveľadili dom 
kultúry. Vymenili sme ešte chýbajúce plastové okná, 
prebrúsili parkety a tiež sa spolupodieľali na novej 
fasáde domu kultúry, doplnili chýbajúci inventár 
a čiastočne, osadením dodatočného výmenníka, 
zefektívnili už existujúce kúrenie.

Som potešený, že aj sami občania sa snažia 
priložiť ruku k dielu, k rozvoju celej obce. Na zadnej 
ulici v obci sme osadili dlhý žľab, ktorý nielen od-
vodnil celý uvedený úsek, ale aj spevnil už existujúcu 
komunikáciu. Keď za mnou prišli občania s týmto 
návrhom, okamžite som ho podporil. „Všetok 
materiál zaplatí obec, ale vy si to musíte spraviť 
svojpomocne,“ povedal som. Nakoniec bolo celé 
dielo zrealizované dodávateľsky, ale všetci, ktorých sa 
to dotklo, sa na prácu poskladali a finančne prispeli, 
za čo im ako starosta ďakujem a celý žľab úspešne 
slúži svojmu účelu. Aj v Matejovci sme takýmto istým 
spôsobom vysklepili priekopu. Poďakovanie v tomto 
prípade patrí najmä Petrovi Juhásikovi, ktorý nás 
všetkých tak náhle a neočakávane opustil. V tomto 
kalendárnom roku sa nám v obci podarilo pripojiť 
najviac domácností na verejnú kanalizáciu za posled-
né obdobie. Nakúpili sme nové kanalizačné šachty 



5

aj s čerpacou technológiou a každý jeden žiadateľ 
o pripojenie v centrálnej časti obce môže byť v súčas-
nosti bezodkladne na kanalizáciu napojený.

Staráme sa a zveľaďujeme nielen naše budovy, 
ale aj všešportový areál. Dostali sme dotáciu z roz-
voja športu na zabezpečenie automatickej závlahy 
ihriska, vykopali sme, aj keď s problémami (zásyp 
zeminy), studňu, z ktorej bude závlaha zrealizovaná. 
Obec zabezpečovala služby občanom aj na úseku 
dodávky a spracovania drevnej hmoty. Okrem 
rubnej či prebierkovej ťažby v obecných lesoch sme 
vykonávali aj činnosť pestovateľskú a zalesňovanie. 
Môžem zodpovedne prehlásiť, že za 4 roky môjho 
pôsobenia v úrade sa nestalo, aby niekto z občanov 
s trvalým pobytom v obci Krajné nebol uspokojený 
v dodávke dreva na zimnú vykurovaciu sezónu.

Okrem príjemných a budovateľských aktivít som 
ako starosta musel v tomto volebnom období riešiť 
aj, bohužiaľ, nepríjemné veci. Po mojom nástupe 
do funkcie sme dlho na zastupiteľstve diskutovali 
o tzv. zmluvách o spolupráci, ktoré boli v minulosti 
uzatvorené medzi obcou Krajné a novým družstvom 
Krajné. V troch splátkach bolo z účtu obce vyplate-
né druhej strane bezmála 50 000.- €, kde malo byť 
predmetom zmluvy vykonanie jednoduchých úprav 
v záujmových častiach obce. Nakoniec sme dopadli 
tak, že sme vzájomnými sporovými stranami v súd-
nom spore na Okresnom súde v Novom Meste 
nad Váhom, kde obec Krajné je navrhovateľom. 
Verte mi, bolo mi veľmi ťažko, keď som podpisoval 
žalobu, podľa ktorej obec požaduje vrátiť vypla-
tenú finančnú čiastku späť na účet obce, ale ako 
starosta som nemohol inak. Ešte ťažšie je človeku, 
keď sa v pojednávacej miestnosti stretávame ľudia 
z jednej dediny, ktorí sa navzájom poznáme. Bude 
potrebné, aby aj v tomto prípade, po komunálnych 
voľbách, nastala vzájomná „kontinutita“ a aby 
nedajbože nastávajúci starosta nevzal podaný 
žalobný návrh späť, nakoľko sa jedná o majetok 
nás všetkých, majetok obce. Po 3 rokoch sa súdny 
spor blíži k jeho ukončeniu, počkajme si spolu na 
meritórne rozhodnutie vo veci.

Obec Krajné v tomto volebnom období podpo-
rovala všetky záujmové združenia pôsobiace na jej 
teritóriu, od hasičov, cez športovcov a futbalistov, 
dôchodcov, ale aj napr. Klub krajnianskej čipky. 
Prispievali sme darcom krvi, pomohli sme tornádom 
zasiahnutým obciam na Morave a naďalej rozvíjame 
spoluprácu s družobnou obcou Brno-Chrlice. Cez 
sociálny fond sme podporovali tých, ktorí našu pod-
poru najviac potrebujú. Prispievame na obedy tým 
dôchodcom, ktorých výška príjmu nedovoľuje objed-
návku teplého jedla denne. Obec Krajné nadviazala 
výbornú spoluprácu s domovom sociálnych služieb 

ADONIS (bývalý hotel). Ja osobne som pomohol 
s umiestením množstva našich starších občanov 
v tomto zariadení, ktorí sa tam teraz tešia dobrému 
zdraviu a ďakujú za pomoc obci, ktorú im poskytla.

Môžete mi veriť, spoluobčania moji, že hospo-
dárenie v obci je veľmi zložité. Obec Krajné veľmi 
veľkú časť svojho rozpočtu dáva pravidelne každý 
mesiac na chod a činnosť Základnej školy s mater-
skou školou v Krajnom. Táto úloha nám vyplýva zo 
zákona ako jej zriaďovateľovi, či už prostredníctvom 
originálnych alebo prenesených kompetencií 
v oblasti školstva. V minulosti bola výška dotácie na 
chod a činnosť ZŠ s MŠ pred každým zostavovaním 
rozpočtu formou vzájomnej dohody podľa potrieb 
školy a možností zriaďovateľa. Vzhľadom k tomu, 
že každý chce prirodzene viac a ten, čo má platiť 
zasa ušetriť, musel som hneď na začiatku volebného 
obdobia vyriešiť otázku vzájomného financovania. 
Po prvom roku sme si povedali, že je potrebné 
kreovať rozpočet na základe presne stanovených 
podmienok a kritérií. Osobne som pochodil viacero 
škôl v okrese, dali sme hlavy dokopy a na svete 
máme presný vzorec, na základe ktorého vieme ur-
čiť (vypočítať), koľko z rozpočtu vyčleníme na chod 
a činnosť školy v danom školskom roku. O tom, 
že vzájomne vypočítaný koeficient je správny, 
svedčí aj to, že financovanie školy za posledné dva 
roky bolo bezproblémové. Som rád, že som ako 
štatutárny orgán zriaďovateľa mohol opätovne do 
funkcie riaditeľa na najbližšie jeho funkčné obdobie 
ustanoviť skúseného p. Mgr. Milana Medveďa. Keď 
som sa na začiatku tohto školského roku zúčastnil 
slávnostného otvorenia školského roku, bol som 
trochu smutný z toho malého počtu prváčikov (13) 
na našej škole, ale to je asi podmienené celkovým 
demografickým vývojom v spoločnosti.

Dovoľte mi ešte poinformovať Vás aj o projekte 
komplexných pozemkových úprav (komasácii) 
v našej obci. I napriek tomu, že peniaze na projekt 
sme mali v minulosti vyčlenené, boli rozpočtovým 
opatrením ministra financií SR prevedené späť do 
štátneho rozpočtu. V súčasnosti bolo Ministerstvu 
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka prisľúbené 
z projektu obnovy (EÚ) finančné krytie vo výške cca 
55 miliónov eur, a to práve na projekty, ktoré sú 
zamerané a súvisia s vysporiadaním vlastníckeho 
práva na Slovensku. Verte mi, že takmer každú 
služobnú cestu, ktorú mám do hlavného mesta, 
okrem iného navštívim aj Dobrovičovu ul., kde 
sídli ministerstvo. Riaditeľ sekcie pozemkových 
úprav ministerstva p. Rajnoha sa mi už smeje, keď 
stlačím kľučku u neho na sekretariáte a hovorí mi, 
že som najnetrpezlivejší starosta na Slovensku. 
Bol by v tom čert, aby sa nám nepodarilo získať 
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peniaze z plánu obnovy na tento účel a verím, že 
KOMASÁCIA MUSÍ BYŤ v našej obci vykonaná. 
Opakujem, aj preto bude v nastávajúcich rokoch 
dôležitá „kontinuita“. Ja tomuto projektu nedám 
spať, to Vám sľubujem! A verím, že ani zložitá 
vnútropolitická situácia nič nezmení na tom, že 
Slovensko sa musí pozemkovo vysporiadať.

Obec prešla v tomto volebnom období aj veľkými 
personálnymi zmenami. Som rád, že sa nám poda-
rilo pracovníkov obce profesne zastabilizovať. Do 
zaslúženého starobného dôchodku odišli kolegovia 
Ľuboš Galiovský aj Janka Hudecová a len nedávno 
som si uvedomil, keď som sa pozrel po chodbe 
obecného úradu, že ja som v tomto kolektíve 
najstarší. Ale nemajte strach, všetci, ktorí tu sedia, 
sú profesionáli, poznajú svoje povinnosti a tým, 
ktorí by nevedeli, radi pomôžeme. Každý jeden 
zamestnanec obce je tu pre Vás, občania, a môžete 
sa na neho kedykoľvek obrátiť.

Nie všetko sa nám podarilo, mnohé veci sme 
v tomto volebnom období nestihli, preto sa pozrime 
spolu do budúcna, čo nás čaká a pravdepodobne 
neminie. Obec Krajné získala z integrovaného 
regionálneho operačného programu dotáciu, ktorú 
som v auguste podpísal na kompletnú rekonštrukciu 
autobusovej stanice v Krajnom. Bez ohľadu na 
budúce vedenie obce, musíme dotáciu využiť a na 
jar budúceho roku sa čo najskôr pustiť do rekon-
štrukcie autobusovej stanice. V súčasnosti prebieha 
projekt verejnej obchodnej súťaže na zhotoviteľa. 
Rekonštrukcia podľa projektu nadväzuje na novo-
vybudovaný chodník, v rámci nej bude kompletne 
vykopané a položené nové odvodnenie odstavnej 
plochy autobusov, položená nová zámková dlažba 
na povrch pre cestujúcich, vybudované nové zastáv-
ky spoločne so svetelným bannerom, lavičky a pod-
ľa projektu dopravného značenia zjednosmernená 
premávka na stanici. Týmto projektom by sme mali 
skrášliť našu centrálnu časť obce. Som rád, že sa mi 
po troch rokoch vybavovania z IROP podarilo získať 
peniaze na tento účel.

Obec má spracovaný stavebný projekt na kom-
plexné zateplenie a zníženie energetickej náročnosti 
budovy zdravotného strediska. I napriek aktuálnym 
výzvam, podpora na takéto projekty je poskytovaná 
len na objekty, ktoré sú síce vo vlastníctve obce, 
avšak nie sú komerčne využívané, čo v našom prípa-
de nie je. Preto buď musíme počkať na oprávnenú 
výzvu, alebo nejakým právnym spôsobom zmeniť 
využívanie objektu, samozrejme ale tak, aby služby 
praktického lekára pre dospelých, ako aj lekárne, zo-
stali zachované. Máme na dotačnom účte aj peniaze, 
ktoré nám boli poskytnuté na dostavbu – rozšírenie 
garážového státia pre budovu hasičskej zbrojnice 

v Krajnom. Na základe právoplatného stavebného 
povolenia zo septembra tohto roka sa môžeme do 
toho pustiť. Ak to nestihneme tento kalendárny 
rok, musí to byť najneskôr v r. 2023. Najväčšie 
vrásky na čele mi však robí naša ČOV. Do konca 
mesiaca september predkladáme v poradí už 3. 
žiadosť o zefektívnenie a intenzifikáciu našej čistiarne 
odpadových vôd. Sami z vlastných zdrojov nemáme 
šancu čističku zrekonštruovať. Spojili sme sa preto 
s profesionálmi na projekciu a prevádzkovanie ČOV 
firmou WTR Europe z Bratislavy, kde sa nám poda-
rilo spracovať komplexný projekt jej rekonštrukcie. 
Spolu s výkresmi a grafickými prílohami sa budeme 
opätovne pokúšať získať z environmentálneho fondu 
SR finančné zdroje, ktoré by sa na základe finančnej 
analýzy a predpokladanej hodnoty zákazky mali 
pohybovať na úrovni približne 425 000.- € bez DPH. 
Čo bez pomoci štátu alebo prostriedkov EÚ obec 
sama nie je schopná nikdy zabezpečiť.

Na budúci rok vstupuje do účinnosti novela 
zákona o odpadoch, podľa ktorej producent tuhého 
komunálneho odpadu (obec) bude povinný každý 
jeden odpad pred uložením na skládke najskôr 
podrobiť tzv. mechanicko-biologickej separácii 
z dôvodu zníženia množstva odpadu skládkovaním. 
To znamená, že každá jedna popolnica, ktorá sa 
spred Vášho rodinného domu vyvezie, sa najskôr 
predtým, ako príde na skládku, musí niekde vysy-
pať, pretriediť, vyseparovať a až následne odpad 
z nej môže byť uložený na skládke odpadov. Ako 
sa to bude riešiť v praxi? Zberové spoločnosti budú 
musieť zakúpiť nové triediace linky, zamestnať 
nových zamestnancov na triedenie a to bude mať 
za následok zvýšenie finančných nákladov. A kto to 
zaplatí? Áno, my obce, ktoré to budú musieť pre-
transformovať do poplatkov za odvoz a likvidáciu 
TKO na každého jedného občana.

Vybudovať si vzťahy, dôveru a priateľstvá je za 
také krátke obdobie ako sú 4 roky veľmi ťažké. Mne 
sa to podarilo na väčšine štátnych úradov a inštitúcií, 
s ktorými každodenne ako obec spolupracujeme. 
Obzvlášť som hrdý na spoluprácu s Vyšším územným 
celkom – Trenčianskym samosprávnym krajom 
a jeho predsedom p. Jaroslavom Baškom. Mal som 
tú česť byť na spoločnej viacdňovej „Tour de Baška“ 
u nás v okrese Myjava. Počul som na stretnutiach 
s občanmi, čo ich trápi, čo najviac náš kopaničiarsky 
Podbradlansko-Podjavorinský región potrebuje. 
Okrem zlých autobusových spojov na kopaniciach či 
slabej zavodnenosti kopaníc a nedostatku pitnej vody 
v letných mesiacoch, to je aj zlý až nevyhovujúci 
stav ciest 2. a najmä 3. triedy v správe VÚC. Aj my 
v Krajnom máme množstvo takých kilometrov, ktoré 
by si zaslúžili opravu. Podarilo sa nám z rozpočtu 
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VÚC aspoň čiastočne opraviť cestu v Konkušovej 
Doline, ale to nestačí. Ako starosta som akoby 
bezruký, keď nemám dosah na možnosti a rozpočet 
VÚC v TN. Preto som prijal predloženú ponuku 
a v nasledujúcich komunálnych voľbách sa budem 
uchádzať o Vaše hlasy, spoluobčania moji, nielen ako 
starosta obce Krajné, ale aj ako kandidát na poslanca 
VÚC za okres Myjava. Je povinnosťou starostu obce 
Krajné, ako najväčšej obce okresu Myjava, ak chce 
pre svoju obec, pre svoj okres, zabezpečiť dostatok 
zdrojov na jej ďalší rozvoj a pokúsiť sa byť aj poslan-
com vo VÚC. Verím, že spolu to dokážeme.

Stretával som sa s Vami pri milých príležitos-
tiach, pri uzatváraní sobášov, či vítaní detí do 
života, stál som pri Vás počas väčšiny kultúrnych 
či športových podujatí v obci, ale aj pri smutných 
okolnostiach, kedy som vždy, ak mi to pracovné 
povinnosti dovoľovali, prišiel na pohreb prejaviť 
úctu zosnulému a úprimnú sústrasť pozostalým. Môj 
služobný telefón je neustále zapnutý, snažil som sa 
počas celého tohto volebného obdobia nepovedať 
nikomu nie, ale vždy nájsť riešenie, hľadať možnosť, 
ako vzniknutý problém k vzájomnej spokojnosti vy-
riešiť. Bol som Vám nápomocný nielen v obecných, 
ale často aj v súkromných záležitostiach a rodinných 
problémoch, ktoré Vás postihli. Ak to bolo potreb-
né, pomohol som na Okresnom úrade, na katastri, 
či aj na súde. Vybaviť Vám vyplácanie dávok, 
podpory, prednedávnom aj vdovského dôchodku 
či dokonca alimentov. To všetko musí pre svojich 
občanov okrem iného zabezpečiť starosta a veľakrát 
na úkor svojej rodiny, či vlastného voľného času. 
Starosta nemá sobotu či voľnú nedeľu, musí byť 
vždy k dispozícii, ak ho o to ľudia požiadajú.

Uznesenie č. 24/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje program Obecného 

zastupiteľstva
Program:

 1. Otvorenie zasadnutia.
 2. Schválenie programu OZ.
 3. Voľba overovateľov zápisnice.
 4. Návrh na schválenie volebného obvodu pre 

voľby do orgánov samosprávy obcí a schválenie 
počtu poslancov OZ na celé volebné obdobie 
2022 – 2026.

 5. Diskusia.

Sami vidíte, že samospráva nie je prechádzka 
ružovou záhradou. Kto chce byť v súčasnej ťažkej 
dobe, ktorá stojí pred nami, starostom, to musí byť 
nielen odvážlivec, ale najmä človek so skúsenos-
ťami a praxou. Človek, ktorý dokáže ľudí počúvať 
a pochopiť ich potreby. Starosta má naozaj veľké 
právomoci a kompetencie. Ak by ním bol človek, 
ktorý by cez tieto kompetencie robil ľudom zle, ško-
dil by im, alebo inak znepríjemňoval život, boli by 
to zbytočne premrhané roky života v obci. Starosta 
musí mať nielen vhodné charakterové či morálne 
vlastnosti, ale najmä vedomosti, pretože ambície 
jednotlivca sú jedna vec, ale jeho schopnosti druhá.

V nastávajúcich voľbách si budete môcť, vážení 
spoluobčania, vybrať aj poslancov obecného za-
stupiteľstva. Voľte, prosím, zodpovedne. V dedine, 
akou je Krajné, sa všetci poznáme, viete, kto má 
aké schopnosti, kto dokáže prácu poslanca vyko-
návať poctivo a statočne. Stoja pred nami vážne 
rozhodnutia, týkajúce sa budúcnosti našej obce, 
bude sa opakovane riešiť otázka využitia bývalej 
budovy materskej škôlky, určite sa otvorí otázka 
možnej výstavby na pozemkoch vo vlastníctve obce. 
Už na budúci rok budú poslanci rozhodovať o spô-
sobe využitia, resp. prenajatia obecnej ornej pôdy, 
ktorej končí po 5 rokoch nájom a to sú len jedny 
z mála vecí, o ktorých budú poslanci rozhodovať. 
Preto Vás opakovane prosím, pristupujte k voľbe 
svojich zástupcov skutočne zodpovedne.

„Krajné si zaslúži mať v samospráve ľudí, ktorí 
veria v jeho budúcnosť“.

JUDr. Ján Konečník, 
starosta obce

UZNESENIA ZO ZASADNUTIA 
OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V KRAJNOM, 

KONANÉHO DŇA 18. 7. 2022

 6. Záver.

Uznesenie č.25/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje za overovateľov 

zápisnice Ing. Pavla Egrešiho a Drahomíru 
Michalidesovú.

Uznesenie č. 26/2022
OZ na základe § 166 ods. 3 zákona 

č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu vo-
lebného práva a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov a v súlade 
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Uznesenie č. 27/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje program Obecného 

zastupiteľstva
 1. Otvorenie zasadnutia.
 2. Schválenie programu OZ.
 3. Voľba overovateľov zápisnice.
 4. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnu-

tia obecného zastupiteľstva.
 5. Správa nezávislého audítora z auditu účtovnej 

závierky k 31.12.2021.
 6. Správa o plnení úloh KPSS Obce Krajné za rok 

2021.
 7. Informatívna správa o kontrolnej činnosti HK 

za 1. polrok 2022.
 8. Žiadosť o dlhodobý prenájom príp. odpredaj 

pozemku – Kollár Jozef.
 9. Žiadosť o povolenie uloženia sietí na miestnej 

komunikácii – Ing. Lacena.
 10. Žiadosť o schválenie dodatku č. 1 k nájomnej 

zmluve č. 1/2021 – Strnád Juraj.
 11. Žiadosť o odpredaj pozemku – Horňák Michal.
 12. Doplnenie 2. konateľa SLV s.r.o. 

o Ing. Martina Malika.
 13. Rozšírenie živnostenského oprávnenia obce 

o stavebné činnosti, kúpa – predaj tovaru, 
prevádzkovanie nákladnej dopravy.

 14. Informácie starostu obce.
 15. Diskusia.
 16. Záver.

Uznesenie č. 28/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje za overovateľov zá-

pisnice p. Tomáša Pardavého a p. Pavla Kravárika.

Uznesenie č. 29/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje zámer odpredaja 

obecného pozemku parc. reg. C číslo 17412/22 
o výmere 568 m2 v záhradkárskej osade Žadovica.

Uznesenie č. 30/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje uloženie sietí na 

miestnej komunikácii.

Uznesenie č. 31/2022
Po preštudovaní žiadosti p. Juraja Strnáda, OZ 

hlasovaním rozhodlo, že nebude rokovať o schvále-
ní Dodatku č. 1 k nájomnej zmluve 1/2021.

Uznesenie č. 32/2022
OZ schvaľuje zámer predaja časti pozemku p.č. 

12485/6 s tým, že žiadateľ dá na svoje náklady vy-
pracovať GP na odčlenenie príslušnej časti parcely.

Uznesenie č. 33/2022:
OZ jednomyseľne schvaľuje za doplnenie 2. 

konateľa SLV s.r.o.  Ing. Martina Malika.

Uznesenie č. 34/2022:
OZ schvaľuje rozšírenie živnostenského opráv-

nenia obce o uskutočňovanie stavieb a ich zmien, 
prípravné práce k realizácii stavieb, dokončovacie 
stavebné práce, práce pri realizácii exteriérov 
a interiérov, kúpa tovaru na účely jeho predaja 
konečnému spotrebiteľovi alebo iným prevádzkova-
teľom živnosti, prevádzkovanie nákladnej dopravy 
a reklamné činnosti.

Miroslava Macúchová

UZNESENIA ZO ZASADNUTIA 
OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V KRAJNOM, 

KONANÉHO DŇA 8. 9. 2022

s rozhodnutím predsedu Národnej rady Slovenskej 
republiky o vyhlásení volieb do orgánov samosprávy 
obcí, ktoré bolo uverejnené v Zbierke zákonov 
Slovenskej republiky pod č. 209/2022 Z. z., určuje 
pre voľby do orgánov samosprávy obcí, ktoré budú 

vykonané dňa 29. októbra 2022 jeden volebný 
obvod pre celú obec Krajné a 9 poslancov obecné-
ho zastupiteľstva.

Miroslava Macúchová
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Dňa 29. októbra 2022 nás čakajú voľby do 
orgánov samosprávy obcí a voľby do samospráv-
nych krajov (spojené voľby). Ako už všetci vieme, 
voľby sa budú vykonávať v rovnaký deň a v rovna-
kom čase od 7:00 hod. do 20:00 hod. a v tých 
istých volebných miestnostiach. V obci Krajné 
máme určené dva okrsky – v zasadačke Obecného 
úradu v Krajnom a v Kultúrnom dome v Matejovci. 
Každá okrsková volebná komisia bude vykonávať vo 
svojom okrsku voľby do orgánov samosprávy obcí 
(komunálne voľby) aj voľby do orgánov samospráv-
nych krajov (voľby do VÚC). Voľby budú rozlíšené 
farebne – bielou a modrou farbou. Bielou farbou 
budú označené komunálne voľby (zoznam voličov, 
volebná schránka, prenosná volebná schránka, hla-
sovacie lístky, obálky a tlačivá zápisnice okrskovej 
volebnej komisie) a modrou farbou budú označené 
voľby do VÚC (takisto zoznam voličov, volebná 
schránka, prenosná volebná schránka, hlasovacie 
lístky, obálky a tlačivá zápisnice okrskovej volebnej 
komisie). Po vykonaní volieb sa ako prvé zisťujú 
výsledky volieb do VÚC.

Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí dňa 
18. júla 2022 uznesením 26/2022 určilo podľa 
§ 166 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach 
výkonu volebného práva a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, 
že Obecné zastupiteľstvo v Krajnom bude mať 9 
poslancov, ktorí sa budú voliť v jednom volebnom 
obvode utvorenom pre celú obec.

Kandidáti na starostu obce a na poslancov 
obecného zastupiteľstva mohli kandidátnu listinu 
podať podľa § 171 a § 176 zákona č. 180/2014 
Z.z. o podmienkach výkonu volebného práva 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov do 30. augusta 2022 do 
24:00 hod. zapisovateľke miestnej volebnej komisie 
v Krajnom Bc. Miroslave Matejovičovej. Miestna 
volebná komisia v Krajnom všetky kandidátne 
listiny preskúmala a kandidátov na starostu obce 
a kandidátov na poslancov obecného zastupiteľstva 
na svojom prvom zasadnutí dňa 6. septembra 2022 
zaregistrovala.

Kandidáti na starostu obce ako budú 
uvedení na hlasovacom lístku:
 1. Ján Konečník, JUDr., 49 r., starosta obce, 

nezávislý kandidát
 2. Andrej Lacho, 39 r., projekt manažér, nezávislý 

kandidát
 3. Dušan Mozolák, Ing., 50 r., technik, nezávislý 

kandidát

KANDIDÁTI NA POSLANCOV OBECNÉHO 
ZASTUPITEĽSTVA AKO BUDÚ UVEDENÍ NA 

HLASOVACOM LÍSTKU:

VOĽBY DO ORGÁNOV SAMOSPRÁVY OBCÍ A VOĽBY 
DO ORGÁNOV SAMOSPRÁVNYCH KRAJOV

Volebný obvod č. 1
Vo volebnom obvode sa volí 9 poslancov.

 1. Martin Ábel, 44 r., servisný inžinier, nezávislý 
kandidát

 2. Pavol Egreši, Ing., 45 r., podnikateľ, Smer – 
sociálna demokracia, Slovenská národná strana

 3. Ján Ferianec, 28 r., poľnohospodár, Smer – 
sociálna demokracia, Slovenská národná strana

 4. Dušan Konečník, 36 r., vodič, Smer – sociálna 
demokracia, Slovenská národná strana

 5. Pavol Kravárik, 48 r., konateľ spoločnosti, 
nezávislý kandidát

 6. Peter Kubis, Ing., 44 r., vedúci projektant, Hlas 
– sociálna demokracia

 7. Rastislav Kubiš, 43 r., štátny zamestnanec, 
Hlas – sociálna demokracia

 8. Miroslav Lacho, Ing., 44 r., manufacturing 
manager, Sme rodina

 9. Ondrej Lančarič, Ing., 43 r., SZČO, nezávislý 
kandidát

 10. Pavol Macúch, Bc., 71 r., dôchodca, Hlas – 
sociálna demokracia

 11. Vladimír Malý, 36 r., zvárač, nezávislý kandidát
 12. Drahomíra Michalidesová, 72 r., dôchodkyňa, 

Smer – sociálna demokracia, Slovenská národ-
ná strana

 13. Dušan Nedorost, 54 r., pracovník SBS, 
Národná koalícia/nezávislí kandidáti
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 14. Jaroslav Obuch, 50 r., živnostník, nezávislý 
kandidát

 15. Ján Ochodnický, 33 r., vodič – závozník, 
nezávislý kandidát

 16. Tomáš Ochodnický, 36 r., technik, nezávislý 
kandidát

 17. Tomáš Pardavý, 35 r., konateľ, nezávislý 
kandidát

 18. Lenka Páleniková, Mgr., 32 r., kontrolná tech-
nička, Smer – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana

 19. Andrej Škodáček, 39 r., učiteľ, Smer – sociálna 
demokracia, Slovenská národná strana

 20. Štefan Škodáček, 62 r., dôchodca, Hlas – sociál-
na demokracia

 21. Zuzana Talábová, 44 r., účtovníčka, nezávislá 
kandidátka

Poučenie pre voličov:
Občan pri vstupe do volebnej miestnosti 

preukáže svoju totožnosť občianskym preuka-
zom alebo dokladom o pobyte pre cudzinca. 
Občan – volič obdrží hlasovacie lístky, na ktorých 

zakrúžkuje poradové číslo pred menom 
kandidáta. Na hlasovacom lístku do komunál-
nych volieb sa môže zakrúžkovať maximál-
ne 9 poslancov a do volieb VÚC maximálne 
2 poslanci. Inak upravené hlasovacie lístky 
sú neplatné, na lístkoch sa nič neprečiarkuje, 
nepripisuje ani inak neupravuje. Hlasovanie 
lístky sa budú vkladať do bielej a modrej obálky. 
Presný postup každému voličovi oznámia členovia 
okrskovej volebnej komisie priamo vo volebnej 
miestnosti.

Občan, ktorý sa zo zdravotných dôvodov nebude 
môcť dostaviť do volebnej miestnosti, môže požia-
dať okrskovú volebnú komisiu o hlasovanie mimo 
volebnej miestnosti. Okrsková volebná komisia vyšle 
svojich členov k voličovi s prenosnou volebnou 
schránkou, hlasovacími lístkami a obálkami.

Veríme, že voľby konané dňa 29. augusta 2022 
budú mať plynulý a pokojný priebeh. Výsledky vo-
lieb budú uverejnené v budúcom čísle Krajnianskych 
novín ako i spôsobom v mieste obvyklým.

Bc. Miroslava Matejovičová

Obec Krajné zverejňuje podľa § 146 ods. 3 
zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu 
volebného práva a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov kandi-
dátov pre voľby predsedu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja, ktorých volebná komisia 
Trenčianskeho samosprávneho kraja zaregistro-
vala a ktorí budú uvedení na hlasovacom lístku 
nasledovne:

 1. Jaroslav Baška, Ing., 47 r., predseda samo-
správneho kraja, Dohňany, Smer – sociálna 
demokracia, Hlas – sociálna demokracia, Sme 
rodina, Slovenská národná strana

 2  Marian Kňažko, Ing., 58 r., stredoškolský 
učiteľ, Považská Bystrica, Slovenská ľudová 
strana Andreja Hlinku

 3. Anton Kysel, Mgr., 64 r., inšpektor železníc, 
Trenčín, Kotlebovci – Ľudová strana Naše 
Slovensko

 4. Miroslav Magdech, Mgr.,MBA, 36 r., manažér, 
Považská Bystrica, Republika

 5. Peter Máťoš, PhDr., PhD., 35 r., vi-
ceprimátor mesta, Považská Bystrica, 

ZAREGISTROVANÍ KANDIDÁTI PRE VOĽBY 
DO ORGÁNOV SAMOSPRÁVNYCH KRAJOV

Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda a so-
lidarita, Občianska konzervatívna strana, Dobrá 
voľba a umiernení, Progresívne Slovensko, 
Spolu – občianska demokracia, Ods – občianski 
demokrati Slovenska, Šanca

 6. Adrián Mikuš, Ing., 53 r., manažér, 
Trenčianske Jastrabie, nezávislý kandidát

Obec Krajné zverejňuje podľa § 141ods. 3 
zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu 
volebného práva a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov kandidátov 
pre voľby do zastupiteľstva Trenčianskeho 
samosprávneho kraja, ktorých volebná komisia 
Trenčianskeho samosprávneho kraja zaregistrovala 
a ktorí budú uvedení na hlasovacom lístku pre 
volebný obvod č. 3 – Myjava nasledovne:

 1. Jaroslav Ciran, Mgr., 48 r., primátor mesta, 
Brezová pod Bradlom, nezávislý kandidát

 2. Peter Czere, 47 r., starosta obce, Priepasné, 
nezávislý kandidát

 3. Martin Ferianec, 36 r., vedúci obchodnej 
prevádzky, Myjava, Kresťanskodemokratické 
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– občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, ŠANCA

 9. Dušan Nedorost, 54 r., pracovník súkromnej 
bezpečnostnej služby, Krajné, NÁRODNÁ 
KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI

 10. Ivana Rapantová, 52 r., obchodná riaditeľka, 
Myjava, OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osob-
nosti (OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA, ZA ĽUDÍ

 11. Stanislav Tomič, Ing., 51 r., prednosta okres-
ného úradu, Myjava, nezávislý kandidát

 12. Roman Vajaš, Mgr., MBA, 49 r., riaditeľ úradu 
práce, sociálnych vecí a rodiny, Myjava, SMER 
– sociálna demokracia, HLAS sociálna de-
mokracia, SME RODINA, Slovenská národná 
strana

Vo volebnom obvode sa volia 2 poslanci.

Bc. Miroslava Matejovičová

PIETNA SPOMIENKA

ÚZEMNÁ HASIČSKÁ SÚŤAŽ OKRESU MYJAVA

hnutie, Sloboda a Solidarita, Občianska konzer-
vatívna strana, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, ŠANCA

 4. Jaroslav Foltín, Mgr., 51 r., vedúci oddele-
nia, Myjava, STAROSTOVIA A NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI

 5. Milan Fúsek, 38 r., podnikateľ, Myjava, SMER 
– sociálna demokracia, HLAS sociálna de-
mokracia, SME RODINA, Slovenská národná 
strana

 6. Pavel Halabrín, 61 r., primátor, Myjava, nezá-
vislý kandidát

 7. Ján Konečník, JUDr., 49 r., starosta obce, 
Krajné, nezávislý kandidát

 8. Peter Kováč, 25 r., živnostník, Myjava, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Občianska konzervatívna stra-
na, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení, SPOLU 

Pri príležitosti osláv 78. výročia SNP som ako 
starosta obce Krajné položil veniec na tumbu za 
našu povstaleckú obec pri pomníku padlých hrdinov 
na vrchu ROH v Lubine.

V tejto zložitej medzinárodnej geopolitickej dobe 
sú nám interpretovaní a predostieraní akosi často 
iní hrdinovia ako tí, ktorí nám počas Slovenského 
národného povstania pomáhali. My všetci, ktorí 
sme nezabudli na históriu, vieme, že Slovensko 
oslobodila bývalá Sovietska (Červená) armáda, u nás 
to bol bieloruský front tvorený aj inými príslušníkmi 
protifašistického odboja.

Akosi ťažko mi bolo ako starostovi našej obce, ktorý 
ticho kráčal s vencom a trikolórou k pomníku padlých, 

že organizátori asi „pravdepo-
dobne“ zabudli pozvať na túto 
slávnosť zástupcov Ruskej 
ambasády na Slovensku. 
Pokiaľ mi pamäť slúži, 
v minulosti to nebol problém 
a vždy sa na tejto pamätnej 
udalosti zúčastnil ak nie 
veľvyslanec, tak minimálne 
ruský konzul akreditovaný 
v Slovenskej republike.

Nuž aj takto sa dokážu 
niekedy interpretovať dejiny. 
Vidíte, spoluobčania, ani cu-
dzích nepotrebujeme a sami 
sebe si dokážeme pokaziť 

dobré medzištátne vzťahy s tak pre nás dôležitým 
partnerom, akým Ruská federácia bezpochyby je.

I napriek všetkému, čo teraz musíme nechtiac 
zažívať, česť a sláva padlým hrdinom SNP, ktorí 
obetovali to najcennejšie za našu slobodu.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce

V sobotu dňa 27. augusta sa od skorých ranných 
hodín postupne zapĺňal nielen návštevníkmi, ale 
najmä súťažiacimi mužstvami celý všešportový 

telovýchovný areál našej obce. Samozrejme, ako 
prví tam boli členovia nášho DHZ, ktorí už od piat-
ka pripravovali územnú súťaž hasičských družstiev 
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okresu Myjava. Súťaž sa opakovane konala po viac 
ako dvojročnej prestávke zapríčinenej protipan-
demickými opatreniami v súvislosti s ochorením 
COVID-19. Celkovo sa súťaže zúčastnilo 18 
družstiev. Zápolenie bolo veľmi dramatické, často 
medzi súťažiacimi družstvami rozhodovali o lepšom 
výsledku len sekundy. Na výsledkových časoch bolo 
vidieť, že súťažné družstvá sa poriadne pripravovali 
a doma určite poctivo trénovali.

V kategórii muži skončili v poradí:
 1. DHZ Babulicov Vrch
 2. DHZ Polianka
 3. DHZ Hrašné

V kategórii ženy skončili v poradí:
 1. DHZ Jablonka
 2. DHZ Vrbovce
 3. DHZ Hrašné

Víťazným družstvám som okrem zaslúžených 
pohárov a diplomov odovzdal aj tzv. putovné pohá-
re, ktoré budú na budúci rok odovzdané zase tým 
najlepším súťažiacim. Poďakovanie patrí všetkým, 
nielen súťažiacim, ale aj tým, ktorí ich prišli pri 
súťažnom zápolení podporiť, návštevníkom a pria-
teľom hasičstva u nás v okrese Myjava. Osobitné 
poďakovanie patrí organizátorom súťaže, členom 
DHZ Krajné, ktorí nielen po technickej stránke 
zabezpečili hladký a bezproblémový priebeh celej 
súťaže, ale dôstojne sa postarali aj o hladné a smäd-
né žalúdky všetkých zúčastnených.

Ako starostovi je mi potešením, že sme u nás 
v obci mohli takéto podujatie zorganizovať a verím, 
že s podporou či už samotného obecného úradu, 
alebo aj iných dobrovoľníckych organizácií v obci, 
toto nie je posledné podujatie, na ktoré sa môžeme 
v budúcnosti spoločne tešiť.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce

ANI V MATEJOVCI SME SA V LETE NENUDILI
Po dramatickom celodennom 

súťažení hasičských družstiev 
v Krajnom večer v miestnej časti 
Matejovec členovia a priaznivci 
OZ „Náš Matejovec“ nadviazali 
na odkaz len nedávno zosnulého 
patriota Petra Juhásika a zorganizovali kultúrne 
podujatie spojené s ochutnávkou pečeného 
prasiatka. Aj táto akcia sa nám vydarila, počet 
návštevníkov bol obrovský, miestne parkovisko 
zaplnené. Podľa EČV vozidiel bolo zrejmé, že 
okrem miestnych sa na podujatí zúčastnilo aj 
množstvo chalupárov, ktorí nám domácim určite 
len ticho závideli. Nielen tie pečené dobroty, na 
ktorých si mohli pochutnať, alebo to kvalitne 
vychladené pivo v miestnom pohostinstve od 

krčmára Zdena, ale tú atmosféru, 
to spojenie ľudí, ktorí dokážu 
zorganizovať a zabezpečiť takúto 
akciu.

Už tradične na konci augusta 
členovia DHZ Matejovec spolu so 

svojimi rodinnými príslušníkmi zorganizovali roz-
lúčku s letom na ihrisku za Červenou horou. Guláš 
sa vydaril, drevená chatka na ihrisku s čapovanými 
pochutinami opäť ožila a večerná vatra horela do 
neskorých hodín. Je vidieť, že aj v Matejovci sa 
dokážu ľudia zabaviť, urobiť niečo pre seba, pre 
svojich najbližších, susedov, či priateľov. Všetko 
bezodplatne, kedy ľudská spolupatričnosť je silnejšia 
ako možné susedské spory či hádky. Chatári či 
chalupári, ktorí boli na týchto akciách prítomní, len 
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veľmi smutne skonštatovali: „Škoda, že už zajtra 
musíme odísť domov do Bratislavy“.

My máme náš domov tu na kopaniciach. 
Niekedy si možno sami neuvedomuje, kde žijeme, 

Druhý augustový víkend sme 
pod holým nebom v priestoroch 
nášho všešportového telovýchovné-
ho areálu zorganizovali už tradičné 
letné kino nielen pre obyvateľov, ale 
aj návštevníkov našej obce.

Aj napriek tomu, že nám počasie 
veľmi neprialo a obloha v Krajnom 
„plakala“, v piatok sme premietali 
pre našich najmenších detské pred-
stavenie s názvom Spievaj 2, USA, 
2021, animovaná rozprávka, ktoré si hneď všetky 
deti zamilovali. Rodičia, ktorí deti na predstavenie 
odprevádzali, si mohli oddýchnuť na terase ihriska 
a občerstviť sa čapovanými nápojmi. Deti si najviac 
pochutili nielen na pukancoch, ale aj hranolkách 
či sladkých palacinkách. V sobotu sme premietali 
predstavenie pre nás dospelých z produkcie novej 
českej kinematografie Po čom muži túžia 2, ČR, 
2022, komédia. Film naozaj nie je len komediálny, 
ale najmä poučný, nakoniec so šťastným koncom, 
o problematických odlišných stránkach mužského či 
ženského pokolenia.

Keďže počasie bolo upršané, aj teraz sa mi 
ako starostovi potvrdilo, že je dôležité mať v obci 
priestory, ktoré sú prekryté, a ponúkajú možnosť 

čo krásne tu máme, čo úžasné, ak chceme, spoloč-
ne zažívame. Až nám to musia iní našepkať.

Naozaj, náš kraj nám môžete závidieť.
JUDr. Ján Konečník, starosta obce

LETNÉ KINO

PREMIETANIE POD HVIEZDAMI V ŽADOVICI

oddychu a zábavy aj v takýchto 
podmienkach. Prekrytá terasa, či 
štadión s lavičkami pre divákov pod 
strechou je niečo, čo nám pomôže, 
aj keď príroda rozhoduje častokrát 
inak.

Podujatie sa však skutočne 
vydarilo, všetci návštevníci letného 
kina odchádzali domov spokojní 
a verím, že ani v budúcom roku 
tradíciu neprerušíme a budeme 

znova premietať.
Na toto podujatie nadviazali aj v miestnej časti 

Žadovica. Veľmi jednoducho, na zastávke v tejto 
miestnej časti postavili diaprojektor, improvizované 
premietacie plátno zavesili na neďalekú stodolu 
a večer, keď sa zotmelo, si húf nedočkavých zúčast-
nených detí mohol pozrieť filmové predstavenie. 
Dozor v podobe dospelých sedel obďaleč a po-
chvaľoval si pri kopaničiarskych dobrotách, aké im 
vyšlo krásne počasie. Bližšie sa dočítate v článku 
od organizátorov.

Aj tento príjemný nápad dokáže prispieť svojou 
trochou do mlyna a presvedčil ma, že kopanice 
skutočne majú svoju budúcnosť.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce

Posledný augustový víkend sme sa spolu s deťmi 
chceli rozlúčiť s prázdninami, a tak sme zorganizo-
vali premietanie pod holým nebom spojené s ope-
kačkou. Deti sa veľmi tešili na premietanie rozpráv-
ky o odvážnej Vayane, posadali si na svoje miesta 
a s očakávaním čakali, kým sa začne premietať. Pre 
každého sme počas sledovania pripravili pukance, 
chrumky a čapovala sa i malinovka. Ostatní, ktorí 
chceli, si mohli posedieť pri táboráku. Boli sme 
prekvapení, koľko detí, a hlavne chalupárov prišlo, 
a všetkým sa veľmi páčilo.

Myslím, že ďalšia akcia v našom „CENTRE“, ako 
to my domáci nazývame, sa vydarila a verím, že 
tento rok nebola posledná...
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Po pandemickej prestávke opäť ožila kera-
mická dielňa. Malé prstíky našich šikovníkov sa 
zaborili do hliny a začali tvoriť. Po pár týždňoch 

Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na prípra-
vách, pretože všetci tí, ktorí pomáhajú pri akciách, 
vedia, že to nerobíme preto, aby sme zarobili, ako 
si mnohí myslia, ale preto, že sa stretneme, poroz-
právame, zaspomíname a preto, že vyčaríme úsmev 
našim deťom!

Danka Ábelová

Miestna akčná skupina (Kopaničiarsky región – miestna akčná skupina) (ďalej len „MAS“) na 
základe výsledkov hodnotenia žiadosti o príspevok 
Operačný program Integrovaný regionálny operačný program

Stratégia CLLD Integrovaná stratégia miestneho rozvoja vedeného komunitou Kopaničiarsky región – miestna akčná 

skupina na roky 2015 – 2022

Kód výzvy IROP-CLLD-P785-512-003

Identifi kácia realizátora stratégie (ďalej len „ReS“) Obec Krajné

Názov projektu Rekonštrukcia autobusovej stanice v obci Krajné

Kód žiadosti o príspevok (ďalej len „žiadosť“) IROP-CLLD-P785-512-003-002

rozhodla tak, že žiadosť 
schvaľuje 

s výškou príspevku NFP maximálne 31 500,00 EUR (slovom: tridsaťjedentisícpäťsto eur) pričom 
celkové oprávnené výdavky projektu boli schválené vo výške 47 368,42 EUR (slovom: štyridsaťsedem-
tisíctristošesťdesiatosem eur štyridsaťdva centov).

 OZNÁMENIE O SCHVÁLENÍ ŽIADOSTI O PRÍSPEVOK

KRÁSA Z HLINY

KINO POD HVIEZDAMI
pozývame malých i veľkých na opekačku s premietaním rozprávky

Odvážna Vaiana – legenda o konci sveta
Piatok 2. septembra 2022 v Žadovici, premietanie od 19,30 hodiny. 

Čapovaná malinovka a pukance. 
Odporúčame priniesť deku.

KINO POD HVIEZDAMI
pozývame malých i veľkých na opekačku s premietaním rozprávky

Odvážna Vaiana – legenda o konci sveta
Piatok 2. septembra 2022 v Žadovici, premietanie od 19,30 hodiny.

Čapovaná malinovka a pukance.
Odporúčame priniesť deku.

dielňu skrášlili misky, hrnčeky, ježkovia, lienky, 
trpaslíci, mačičky, domčeky, kvety, gombíky, 
sovičky, slniečka... Sledovať radosť malých 
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kreatívcov, keď sa to podarí, je najväčšia odme-
na pre učiteľa.

Oľga Zemanová
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Na žiadnej historickej mape som nenašiel po-
menovanie potokov v Matejovci. Ako sa zamotali 
názvy tokov po prevrate roku 1918, som písal 
v Krajnianskych novinách č. 4/2017 Kde sa 
stratil potok Korytárka? Najlepšie to vysvetľuje 
PhDr. Milan Majtán, DrSc.: Interdisciplinárne 
aspekty štandardizácie geografického názvoslovia. 
V zborníku http://www.skgeodesy.sk/fi les/ slovensky/ugkk/geodezia-

-kartografi a/aktuality/ZbornAk.pdf, ktorý bol vydaný Úradom 
geodézie, kartografie a katastra Slovenskej republi-
ky, autor uvádza:
Ďalšie novšie vydania katastrálnych máp 

sú známe ako mapy evidencie nehnuteľností. 
Potok Jablonka sa pred ústím Matejovského 
potoka uvádza ako Jablonka na listoch z r. 1968, 
1978 a z r. 2008, na listoch z r. 1970 a 1996 
bez názvu; poniže ústia je na listoch všetkých 
vydaní iba názov Jablonka. Matejovský potok sa 
s názvom Matejovský potok vyskytuje iba na liste 
z r. 2008, zatiaľ čo na listoch z r. 1968 a 2009 
má názov Jablonka a na listoch z r. 1978, 1996 
je bez názvu. Tretí z nich, Konkušovský potok sa 
na listoch z r. 1969 a 1978 nazýva Jablonka, na 
listoch z r. 1968 a 2009 je bez názvu. A navyše, 
vodná nádrž na Matejovskom potoku pri osade 
Matejovec sa na liste z roku 1996 ani z roku 
2008 nevyskytuje, hoci na liste ZM 1:10 000 
vydanom r. 2004 je plocha vodnej nádrže (bez 
názvu) na Matejovskom potoku vyznačená.

Pri mojej práci najviac používam portál 
https://zbgis.skgeodesy.sk/, budem sa pridržiavať jeho 
mapovania. Na Matejovskom potoku, ktorý prame-
ní „U Borovských“, zásobuje vodou „Vodnú nádrž 
Matejovec“, nebol postavený mlyn. Na jeho príto-
ku, ktorý pramení vo Vlčej doline, nad Sychrovom, 
bol postavený Boháčov mlyn (B m). Podľa historic-
kej mapy z roku 1782 – 1784 mlyn bol postavený 
samostatne, neslúžil na bývanie. Mlynár mohol 
bývať vedľa mlyna, vo väčšom dome (L). Pri sčítaní 
roku 1869 na čísle domu 378 sú zapísaní: Boháč 
Tomáš (*1809) mlynár, Alžbeta rod. Šmidák 

(*1808), nevlastný syn Šmidák Ján (*1847), ho-
fer (nájomník) Tallo Tomáš (*1835) s manželkou 
Annou rod. Duroš (*1835), ich dcérami Annou 
(*1866), Katarinou (*1869). V súpise má zapísané 
dve teľatá, tri svine, šesť oviec. V matrike sobášov 
je zapísaný 17. 6. 1877 sobáš: Boháč Tomáš 
(*1809) 67-ročný vdovec, mlynár, s Alžbetou 
55-ročnou, rodenou Klčovskou, vdovou po 
Janovi Chnupovi.

Tomáš Tallo sa narodil vo Vrbovom, man-
želka Anna Ďurcová (Djurecz) na Myjave. 
V matrike krstov v novembri 1869 je zapísaný 
krst Kataríny Tallovej. Tomáš Tallo má zapísané 
povolanie mlynár, na čísle domu 371 – Manigov. 
Pravdepodobne do tohto domu sa prisťahoval 
Tomášov otec Daniel po roku 1836 s manžel-
kou Katarínou, rodenou Boháčovou. Mohla byť 
príbuzná mlynára Tomáša Boháča. Daniel Tallo 
(*1795) bol prvýkrát ženatý s Annou Bachárovou 
(*1793), narodilo sa im osem detí od roku 1816 
do roku 1832. Po smrti manželky Anny (†1835) 
sa 41-ročný Daniel roku 1836 oženil s Katarínou 
Boháčovou, ktorá mala 26 rokov. V tom istom 
roku sa narodil vo Vrbovom syn Tomáš a roku 
1845 dcéra Katarína už v Krajnom. Roku 1869 sa 
Tomáš oženil s Annou Ďurcovou z Myjavy, narodi-
la sa im dcéra Katarína a odišli bývať do Matejovca 
k mlynárovi Boháčovi.

Na čísle domu 377 – Manigov býval Juraj Tallo 
s manželkou Annou, rodenou Baranovou. Nezistil 
som príbuzenský vzťah s Tomášom Tallom, ale 
ich dcéra Kristína (*1858) sa roku 1872 vydala za 
Štefana Horniačka a boli pokračovateľmi v mlynár-
skom remesle. V matrike sobášov snímok [233]: 
29.4.1872, Štefan 24 r. Horňáček Štefan roľ. 
a Katariny Šulovský syn, Myjava 1419, Kristína 

MLYN NA POTOKU V MATEJOVCI – 
BOHÁČOV A HORNIAČKOV MLYN

j p y
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14 r. po Jurovi Tallo roľ. a Anny Baran dcéra, 
Krajné 377.

Boháčov mlyn mohol byť pod svahom v koryte 
potoka, asi v hornej časti fotografie. Koryto potoka 
bolo na inom mieste, čo sa už nedá identifikovať. 
Na mape 2. vojenského mapovania roku 1819 – 
1858 je ešte starý mlyn v koryte potoka. Štefan 
Horniaček postavil nový mlyn (H m) s kanálom 
– náhonom po svahu. Po mlyne ani po náhone už 
nie je žiadna stopa, voda z vodárne vo Vlčej doline 
odteká novým korytom na inom mieste. Na mape 
3. vojenského mapovania (1857 – 1883) nie je 
mapovaný žiaden mlyn. Pravdepodobne v čase 
mapovania na našom území už Boháčov mlyn nee-
xistoval. Potom na svahu, na ľavej strane fotografie, 
bol postavený nový mlyn. Po svahu bol vykopaný 
prívodný kanál, naznačený je na mape ZBGIS.

Podľa rozprávania Zlaty Gavurovej, starí ľu-
dia hovorili, že to bol Horniačkov mlyn. Štefan 
Horniaček (*1848) sa priženil roku 1872 z Myjavy, 
z osady U Horniačkov (teraz Jablonka) a vzal si za 
manželku Kristínu Tallovú (*1858), dcéru Juraja 
Tallu a Anny rodenej Baranovej. Bývali na čísle do-
mu 377. Mali syna Juraja (*1881) a dcéru Alžbetu 
(*1887, †1915). Juraj prevzal mlyn po otcovi. Po 
ňom prevzal mlyn Štefanov vnuk Juraj (*1903, 
†1984). Po roku 1950 sa s celou rodinou presťa-
hoval na rodičovský dom v osade U Horniačkov. 
Štefanov brat Martin (*1851) sa roku 1873 oženil 
s Annou Boorovou (*1855), dcérou Daniela 
Boora a Kataríny, rodenej Zušcičovej z Krajného, 
Zbehy, č. d. 193. Bývali na rodičovskom dome 
U Horniačkov (Myjava 1419). Tu sa im narodila 
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roku 1878 dcéra Katarína a roku 1881 dcéra 
Anna.

Štefan Horniaček má vo všetkých matrikách 
zapísané povolanie roľník. Pravdepodobne Štefan 
vybudoval nový náhon aj nový mlyn na svahu.

Podľa rozprávania Štefana Talábu bol posled-
ným majiteľom mlyna Stupka. V matrikách som 
našiel rod Stupka okolo čísel domu 301 – 311, 
Konkušova Dolina, povolaním roľníci. Okolo roku 
1900 na čísle domu 302, potom 305 býva Samuel 
Valihora, brat Jána, Michala a Pavla Valihoru, ktorí 
sa prisťahovali z Myjavy.

Na čísle domu 377 býval aj Štefanov brat, 
Ján Horniaček, s manželkou Kristínou, rodenou 
Konečníkovou, dcérou Juditou (*1902) a synom 
Samuelom (*1904).

Mlyn na potoku v Matejovci – Valihorov mlyn
Druhý mlyn v Matejovci bol známy ako 

Valihorov mlyn. Na mape Prvého vojenského 
mapovania je v strede, dolu. Aj tento mlyn stál 
samostatne, len v koryte potoka. Pravdepodobne 
vtedy tieklo korytom dostatočné množstvo vody 

pre pohon mlynského kolesa. Až neskôr mlynári 
budovali náhony k novým mlynom, aby dosiahli 
väčší výškový rozdiel vody na koleso. Na mape 3. 
vojenského mapovania sú už nakreslené náhony 
k mlynom. V tomto prípade bol vybudovaný nový 
prívodný kanál a pôvodné koryto, kde pravde-
podobne stál prvý mlyn, slúžil ako hlavný tok. 
Pravdepodobne aj nový mlyn s náhonom stál 
samostatne, dom na bývanie bol postavený tesne 
v blízkosti mlyna (V m). Pri sčítaní obyvateľstva 
roku 1869 v dome č. 397, vedľa mlyna, je za-
písaný Brezovský Juraj (*1787 v Novom Meste 
n/V), mlynár, s manželkou Katarínou, rodenou 
Ševčíkovou (*1821 na Myjave). V roku 1875 je na 
tomto čísle domu zapísaný Bórik Štefan, mlynár, 
Zuzana, rodená Zrutová, syn Samuel (*1875, 
†1927). V Krajnom už boli Bórikovci, ale tento 
rod prišiel tak isto ako Valihorovci z Myjavy. Jeho 
rodičia aj súrodenci majú poslednú lokalizáciu na 
Myjave č . 1537 v roku 1864. Pri sčítaní obyvateľ-
stva roku 1869 sú zapísaní v Krajnom na č. d. 351 
– Podrienie: Bórik Daniš *1824 Myjava, náden. 
, Kristína r. Ušiak *1824 Myjava, syn Štefan 
*1845 Myjava remes., dc. Anna *1848 Myjava, 
syn Pavel *1864 Myjava. V myjavskej matrike 
krstov sú zapísaní: Bórik Daniel a Ušiak Kristína, 
syn Štefan (*1845), dcéra Anna (*1848), syn 
Pavel (*1864). Prvorodený Štefanov syn Štefan 
(*1872) je zapísaný na Myjave č. d. 1303, syn 
Samuel (*1875, † 1927) v Krajnom č. d. 397, 
syn Daniel (*1878, †1880) na č. d. 493 – mlyne 
v Podmitalovci, dcéra Anna (*1884) v Podkylave 
a syn Ján (*1886, †1888) v Krajnom č. d. 249. Aj 
syn Štefan pokračoval v mlynárskom remesle otca. 

k 1878 d é K í k 1881 d é h l kéh k l Až kô l á



19

V decembri 1896 sa oženil s Alžbetou Otrubovou, 
narodil sa im syn Michal (*1898, †1898), dcéra 
Alžbeta (*1900) a dcéra Anna (*1905, †1925). 
Nepodarilo sa mi zistiť, v ktorých mlynoch mohol 
mlieť, ale podľa čísel domu, kde sa mu narodili deti, 
bol mlynárom aj v Podprehore.

Štefanova sestra Anna Bóriková (*1848) bola 
okolo roku 1885 slúžkou v mlyne v Podmitalovci, 
kde sa jej narodil nemanželský syn Michal (*1885).

Štefanov najmladší brat Pavel (*1864) bol v ro-
koch 1898 a 1899 mlynárom na Škodáčkovom 
mlyne č. d. 112 – v Podvrchu. Manželkou bola 
Zuzana Matušíková, tu sa im narodila dcéra Pavlína 
(*1898, †1898) a syn Ludvik (*1899).

Okolo roku 1880 prišiel do Krajného mlynár 
Ján Ďurkovič s manželkou Julianou z Višňového. 
Pochádzal z Hrachovišťa, kde na mlyne č. d. 75 
mlel jeho brat Michal. Vo Višňovom sa im narodili 
deti: Samuel (*1870), ktorý zomrel vo veku dvoch 
rokov a Antónia (*1874). Nastúpil v mlyne Štefana 
Čerešňu, ktorý vo februári 1878 zomrel na „sucho-
ty“. Tu sa mu narodil syn Gustav, výpis z matriky: 
Ďurkovič Ján mlynár, Julianna rodená Ambro, 
syn Gustav (*1880), Krajné 91, krstní rodičia sú: 
Ludvik Nosko, mlynár, Katarína Ričány. Ďalšia 
dcéra Julianna narodená (*1882, †1883) nemá 
zaznačené číslo domu, je dosť možné, že už nebýva-
li v Čerešňovom dome. Mlyn nemal obývaciu časť, 
Čerešňov dom bol postavený asi 30 m od mlyna, 
smerom k hradskej. Pretože v júni 1880 je zapísaný 
krst Michala Šimunčáka, syna mlynára Štefana 
Šimunčáka a Anny, rodenej Čerešňovej, dcéry 
mlynára Štefana Čerešňu. O Čerešňovom mlyne 
som písal v Krajnianskych novinách č. 2/2019.

Koncom roku 1902 je na čísle domu 397, zapí-
saný krst Vilhelmíny (*26. 8. 1902), dcéry Antónie 
Ďurkovičovej (*1874), vnučky mlynára Jána 
Ďurkoviča. Podľa matriky bola Antónia slobodnou 
matkou, jej brat Gustáv bol ešte mladý, nebolo 
nástupcu na mlynárske remeslo. Starnúci mlynár 
uvoľnil miesto na mlyne Michalovi Valihorovi.

Posledným mlynárom bol Michal Valihora 
(*1. 11. 1899, † 22. 12. 1986), syn mlynára 
Michala Valihoru, remeselníka, Alžbety, rodenej 
Dingovej, narodený na Myjave č. d. 770 (Stará 
Myjava). Súrodenci narodení pred ním zomreli 
krátko po narodení. Michal (*1891, †1893, My 
č. d. 616), Anna (*1893, †1903 My č. d. 771). 
Brat Ján (*1905) sa už narodil v Krajnom, v mlyne 
v Podmitalovci č. d. 493.

Michal (*1899) sa oženil s Annou Talábovou 
(* 2.11.1899, † 28.11.1979) z Nebojse, dcérou 
Samuela Talábu a Zuzany, rodenej Náhlikovej. 
Prvorodený syn Ján Talába (*1894) sa narodil 

tu, Anna sa narodila v USA, odkiaľ sa vrátili pred 
rokom 1903, lebo tu sa im narodil syn Samuel 
(*1903). Samuel a Zuzana sa pravdepodobne po 
dlhšej dobe ešte vrátili do USA.

Valihorovci prišli do Krajného z Myjavy. Pri 
sčítaní obyvateľstva roku 1869 sa meno Valihora 
v Krajnom nevyskytuje. Aj na Myjave sa priezvisko 
Valihora objavuje až po roku 1848. Bohaté zastú-
penie má priezvisko Valihora vo Vrbovciach od 
roku 1750.

V Krajnom to boli potomkovia remeselníka 
Jána Valihoru a Zuzany rod. Schübt, ich syn 
Michal (*17. 4. 1863) sa zosobášil 20. 11. 1887 
s Alžbetou Dingovou. Ďalšími Michalovými súro-
dencami boli: Samuel (*1864), Vilhelmína (*1868) 
a Pavel (*1873).

Jánov brat, remeselník Michal Valihora, man-
želkou mu bola Katarína Malošeková, mali deti: 
Samuela (*1867), Jána (*1874). Pre lepšiu orientá-
ciu uvádzam osoby vo vzťahu k Michalovi (*1899), 
aj rodostrom názorne zobrazuje rodinné vzťahy.

Okolo roku 1890 bol mlynárom na mlyne 
v Podmitalovci Michalov strýko Ján Valihora 
s manželkou Annou, rodenou Hodúlovou. Dcéra 
Zuzana (*1885) sa narodila na Myjave (č. d. 459), 
syn Martin (*1891) v Krajnom č. d. 493 – mlyn 

Michal Valihora
*1. 11. 1899, † 22. 12. 1986

Anna rod. Talábová
*2. 11. 1899, † 28. 11. 1979
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v Podmitalovci, dcéra Vilhelmína (*1897, †1897) 
v Matejovci (č. 402). Tu sa im narodil aj syn Pavel 
(*1898, †1902) ), kde Ján má v matrike uvedené 
remeslo šenkár (Matejovec č. d. 403). Pred rokom 
1900 prevzal mlynárstvo v Podmitalovci strýko 
Pavel, ktorý sa do mlyna prisťahoval asi roku 1898 
s manželkou Kristínou, rodenou Schmidtovou, Tu 
sa im narodil syn Pavel (*1898), dcéra Kristína 
(*1900). Dcéra Anna Katarína (*1901) sa už na-
rodila na Myjave (č. d. 183), syn Štefan (*1903) 
sa narodil v Amerike a syn Miloš Pavel (*1905) sa 
narodil na Myjave (č. d. 387).

Po roku 1900 prevzal mlynárstvo Michalov 
otec, Michal Valihora. Pri krste Jána (*1905 Krajné 
č. d. 493) má uvádzané povolanie mlynár. Nenašiel 
som stopu, kedy opustil mlyn v Podmitalovci a začal 
mlieť v Matejovci. Bolo to v čase, keď od Jána 
Zmeku kúpil mlyn Štefan Krúpa zo Starej Turej. 
O mlyne v Podmitalovci som písal v Krajnianskych 
novinách č. 1/2019.

Manželom Michalovi Valihorovi a Anne, rode-
nej Talábovej, sa narodil syn Michal, ktorý zomrel 
vo veku dvoch rokov. Potom sa im narodil syn Ján 
(*1928, †2004). Keďže Michal nemal viac detí, 
bol relatívne zámožný, nahovoril ho farár Mladen 
Kolény, aby si zobral zo sirotinca v Rimavskej 
Sobote siroty Jána Pavlíka a Imricha Klimu. 
Vychoval ich do dospelosti, podľa slov jeho vnukov 
Jána a Vladimíra, aj ako úspešných ľudí.

Do Konkušovej Doliny (č. d. 302) sa prisťahoval 
ďalší Michalov strýko, Samuel Valihora s man-
želkou Kristínou, rodenou Kosierovou, ktorý má 
tiež uvádzané povolanie remeselník. Na Myjave sa 
im narodil syn Samuel (*1888, † 1889, My. č. d. 

1020), dcéra Juliana (*1892, My. č. d. 616), dcéra 
Anna (*1893, † 1893 My. č. d. 622), syn Pavel 
(*1895, My. č. d. 619), dcéra Kristína (*1897, My. 
č. d. 619). V Krajnom sa im narodila dcéra Anna 
(* 30.5.1899, † 8.6.1899, č. d. 302). Manželka 
Kristína zomrela pri predčasnom pôrode v januári 
1900. Druhou manželkou bola Alžbeta Stabčáková, 
narodila sa im dcéra Alžbeta (*1902) a dcéra 
Zuzana (*1903), pričom Samuel má v matrike 
zapísané povolanie roľník.

Po mlyne už niet žiadnej stopy, bol asi v mieste 
kopy kamenia uprostred fotografie. Zostal po ňom 

kanál, ktorým odteká voda. Jediným svedkom 
dávnej doby mlyna je tabuľa: MICHAL VALIHORA 
VODNY KAMENOVY MLYN.

Hľadanie v rodokmeni Michala Valihoru bolo 
dosť zložité. Medzi osvedčenými informáciami zo 
sčítania obyvateľstva roku 1869 v archíve na Myjave 
sa č. d. 669 nevyskytuje, hoci podľa matriky narode-
ných je jasné, že od roku 1863 do roku 1873 tam 
žil Valihora Ján, rem., Zuzana r. Schübt. Podobne 
tam nie sú čísla domov 429 a 459.

Ivan Gálik
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Exkurzia – návšteva požiarnej zbrojnice na 
Myjave

Posledný pondelok školského roka sa deti 1. 
a 2. ročníka zúčastnili exkurzie v požiarnej zbrojnici 
na Myjave. Deti boli plné očakávania a ujovia 
z požiarnej zbrojnice ich očakávania aj naplnili.

Dozvedeli sa mnoho zaujímavých vecí a príbehov 
z práce hasičov, vyskúšali si ich oblečenie, prilbu 
aj topánky, sedeli v naozajstnom hasičskom aute, 
striekali vodu z hadice a nechýbal ani zvuk sirény.

Deťom sa veľmi páčilo a tešia sa na ďalšiu 
návštevu!

SPOMIENKY NA JÚN 2022

Sme škola, ktorá ponúka zmysluplné využitie 
voľného času detí aj cez prázdniny. Letná družina 
sa stala v našej škole už tradíciou. Každý rok je o tri 
týždne strávené v prázdninovej družine na začiatku 
prázdnin medzi deťmi veľký záujem.

Aktivity detí sme sa snažili zorganizovať tak, aby 
pokryli rôzne činnosti a deti sa počas celého dňa 
nenudili. Keďže čas strávený v letnom klube zahŕňal 
prevádzku v škole od 6,00 do 16,00, snažili sme 
sa vyplniť tento čas deťom tak, aby deti počas dňa 
stihli tvorivú, športovú aj socializačnú činnosť medzi 
sebou navzájom. Podľa priložených fotiek všetci 
vidíte, že sme v družine len tak nesedeli a čas sme 
vypĺňali tak, aby každý deň mal zmysel. Naše deti 
majú veľmi rady tvorenie a vyrábanie akéhokoľvek 
druhu. Všetky vychovávateľky sú kreatívne a stačilo 
ponúknuť nápad, materiál a pomoc a o zábavu sme 
mali na celé dni postarané. Výsledkom boli krásne 
batikované tričká, ktoré sa naozaj vydarili, maľova-
né kamene, ktoré sa menili na zvieratká alebo hlina, 
ktorá sa pod rukami detí menila na dekorácie. Aby 
sme nezanedbali ani fyzickú stránku, deťom sme 
ponúkli rôzne pohybové aktivity, či už skákanie na 

trampolíne, kúpanie sa v bazénoch, pobyt vonku 
na štadióne alebo ihrisku pri škole. Každodenná 
návšteva obchodu a nákup nanukov a sladkých 
alebo slaných maškŕt bola činnosť, na ktorú sa deti 
tešili.

Tri týždne ubehli ako voda. Pre deti to boli tri 
zábavné týždne bez povinností, pre vychovávateľky 
tri pracovné týždne s prázdninovým nádychom. 
Myslíme, že letná družina má medzi deťmi dobrú 
odozvu, deti sa do nej tešia a my v tejto činnosti 
budeme pokračovať aj nasledujúce roky.

Vychovávateľky ŠKD

LETNÁ DRUŽINA
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Atletické hry – Myjava
Dňa 21. 6. 2022 sa v Myjave, ZŠ Viestova 

uskutočnili atletické hry žiakov 1. stupňa v rámci 
celého myjavského okresu. Okrem dvoch myjav-
ských základných škôl sa na hrách zúčastnili aj deti 
z Brezovej, Rudníka, Starej Myjavy, Brestovca, 
Turej Lúky a samozrejme nechýbali ani deti 
z Krajného.

Súťažilo sa v týchto disciplínach:
• beh na 50 metrov, beh na 200 metrov, hod 

do diaľky kriketovou loptičkou a skok do diaľky 
z miesta – deti 1. a 2. ročníka,

• beh na 50 metrov, beh na 400 metrov, hod 
do diaľky kriketovou loptičkou a skok do diaľky 
s rozbehom – deti 3. a 4. ročníka.

Veľmi pekne sa našim športovcom darilo:
 1. miesto v hode do diaľky získal Samko Rešetka 

z 1. ročníka.
 2. miesto v skoku do diaľky získal Peťko Mihálik 

z 2. ročníka.
 2. miesto v behu na 50 metrov získal Alexík 

Oška z 2. ročníka.
 2. miesto v behu na 200 metrov získal opäť 

Alexík Oška.
 3. miesto v hode do diaľky získal Martinko 

Ambruš zo 4. ročníka.
 3. miesto v hode do diaľky získala Natálka 

Vráblová zo 4. ročníka.
Srdečne gratulujeme!

Mgr. Dana Pagáčová
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UZÁVIERKA NOVÍN
Oznamujeme občanom, že uzávierka novín pre Krajnianske noviny č. 4/2022 bude 15. novembra 

2022, to znamená, že príspevky do Krajnianskych novín č. 4/2022 odovzdajte na Obecnom úrade 
v Krajnom do uvedeného termínu.

Redakcia si vyhradzuje právo príspevky skrátiť, rozdeliť, upraviť bez konzultácie s autorom alebo aj 
neuverejniť. Zodpovednosť za obsah zverejnených písomných alebo fotografických materiálov nesie 
autor. Zverejnené fotografie sú z verejnosti prístupných akcií.

OZNAMY
Príchod Mikuláša

Dňa 5. decembra 2022 
(pondelok) očakávame v našej 
obci príchod Mikuláša s anjelom 

a čertom, aby nám rozsvietil via-
nočný stromček a priniesol pre na-

še deti sladké dobroty. Stretnutie s Mikulášom sa 
uskutoční pred Požiarnou zbrojnicou v Krajnom 
s predpokladaným časom o 17:00 hod.

Vianočné trhy
Obec Krajné v mesiaci december plánuje 

usporiadať i vianočné trhy pred Požiarnou 
zbrojnicou v Krajnom so začiatkom o 15:00 
hodine. Záujemci, ktorí chcú predávať svoje 
výrobky s vianočnou tematikou, sa môžu prihlá-
siť na Obecnom úrade v Krajnom osobne, na 
tel. č. 032/7408521 alebo mailom na adrese 
sekretariat@krajne.sk

Tieto podujatia budú zverejnené billboardom na budove obecných služieb, obecným rozhlasom, 
SMS správami, ako i oznamom na stránke obce a vyveseným oznamom na úradných tabuliach.

Obidve podujatia sa uskutočnia len v tom prípade, ak to dovolí v tom čase aktuálna situácia s pan-
démiou na území Slovenskej republiky.


